
UCHWAŁA NR XXXVI/197/2022 
RADY GMINY GRABOWIEC 

z dnia 7 marca 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 29 grudnia 2021 roku 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j.: Dz. U. z  
2021 r., poz. 1372, z późn. zm.) oraz art. 229 pkt. 3 w związku z art. 227 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
Kodeks postępowania administracyjnego (t.j.: Dz. U. z 2021, poz. 735, z późn. zm.) - Rada Gminy Grabowiec 
uchwala co następuje: 

§ 1. Postanawia uznać skargę za częściowo zasadną odnośnie zarzutu stawianego w punkcie 
10 skargi z dnia 29 grudnia 2021 r. na działalność Wójta Gminy Grabowiec. W pozostałym zakresie skargę 
uznaje się za bezzasadną. 

§ 2. Zobowiązuje Przewodniczącą Rady Gminy do poinformowania Skarżącego o sposobie załatwienia 
skargi. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Elżbieta Czata 
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UZASADNIENIE 

W dniu 10 stycznia 2022 roku do Urzędu Gminy Grabowiec wpłynęła skarga z dnia 29 grudnia 
2021 r skierowana do Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Skarżący wniósł 
skargę na działalność Wójta Gminy Grabowiec. 

Skarga została przedstawiona na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 12 stycznia 
2022 r.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpoznawała wniesioną skargę na posiedzeniu w dniu  13  
stycznia 2022 roku oraz  15 lutego 2022 r. 

Komisja uznała, że większość spraw przedstawionych w skardze była już kilkakrotnie 
rozpoznawana. 

W trakcie posiedzeń wyjaśnienia złożyli Pan Wójt,  Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w 
Grabowcu, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Dyrektor Zespołu Szkół w 
Grabowcu, pracownik Urzędu Gminy ds. wojskowych, obrony cywilnej  i pożarnictwa, oraz  
zgromadzono pisma. 
Ad.1.  

Dnia 18 lutego 2020 roku Wójt Gminy Grabowiec wystąpił z wnioskiem do IPN o zatwierdzenie 
treści tablicy upamiętniającej rodzinę Kozłowskich. Treść ta została pozytywnie zaopiniowana 
przez IPN pismem z dnia 29 września 2020 r.  
Dnia 1 października 2020 roku Wójt Gminy Grabowiec wystąpił z wnioskiem do Wojewody 
Lubelskiego o wydanie decyzji zezwalającej  na posadowienie tablicy upamiętniającej na 
cmentarzu w Bereściu. W związku z tym, iż przez długi czas nie dotarła do tut. Urzędu żadna 
odpowiedź, dnia 18 lutego 2021 roku ponowiliśmy swój wniosek. 13 kwietnia 2021 roku Wójt 
Gminy Grabowiec otrzymał pismo od Wojewody Lubelskiego o dosłanie dodatkowych  
informacji. Dnia 14 kwietnia 2021 roku zostało przesłane pismo do Wojewody z uzupełnieniem 
brakującej dokumentacji.  
25 czerwca 2021 roku Wojewoda Lubelski zwrócił się do Wójta z prośbą o przesłanie projektu 
tablicy (jednak ze względu na brak funduszy takowy projekt nie został wówczas wykonany).  
23 września Wójt Gminy Grabowiec zwrócił się z wnioskiem do Wojewódzkiego Urzędu Ochrony 
Zabytków o wydanie opinii na posadowienie takowej tablicy.  Dnia 17 listopada 2021 roku 
otrzymał zgodę bez żadnych zastrzeżeń.  
29 listopada 2021 roku Wójt Gminy Grabowiec złożył wniosek do Ministra Kultury Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu wniosek o dofinansowanie tego przedsięwzięcia. Do dnia dzisiejszego Gmina 
nie otrzymała jeszcze odpowiedzi o otrzymaniu dofinansowania. Sprawa prowadzona jest na 
bieżąco. Z początkiem roku 2022 Wójt Gminy Grabowiec zwrócił się do firmy o wykonanie 
takiego projektu. Projekt tablicy otrzymaliśmy w 15 lutego 2022 roku. Projekt tablicy zostanie w 
najbliższym czasie przesłany do Wojewody w celu zatwierdzenia.  
W związku z powyższym zarzut dotyczący nie podjęcia merytorycznej korespondencji  
z Lubelskim Urzędem Wojewódzkim dotyczącej upamiętnienia rodziny Kozłowskich jest  
bezzasadny. 
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Ad.2.  

W dniu 8 grudnia 2020 r., zostały przeprowadzone czynności kontrolne przez Komendę Miejską 
Państwowej Straży Pożarnej w Zamościu. Podczas czynności kontrolnych stwierdzono trzy 
nieprawidłowości, z czego jedna została naprawiona jeszcze przed wydaniem decyzji nakazującej 
ich usuniecie. Pozostałe nieprawidłowości zostały usunięte w późniejszym terminie, o czym 
poinformowano komendę Miejską PSP w Zamościu pismem z dnia 23 lutego 2021 r. W związku z 
przeprowadzoną kontrolą nie została nałożona na Gminę Grabowiec żadnej kary pieniężnej. Z 
uwagi na powyższe skarga w przedmiotowym zakresie jest bezzasadna.  

Ad.3.  

Odnośnie restrukturyzacji jednostek OSP na terenie gminy Grabowiec, skarga również jest 
bezzasadna. Budynki remiz OSP są sukcesywnie modernizowane, w miarę możliwości 
finansowych. Obecnie na terenie gminy działa 14 jednostek OSP, z czego 5 jednostek bierze 
czynny udział w działaniach ratowniczo-gaśniczych. Budynki remiz są wykorzystywane do celów 
społecznych, organizowane są tam różnego rodzaju zebrania, szkolenia, prywatne spotkania 
mieszkańców. O fakcie możliwości wykorzystania tych obiektów na cele społeczne Skarżący wie 
doskonale, ponieważ sam organizował spotkanie w remizie OSP w trakcie kampanii wyborczej. W 
świetle powyższego skarga w w/w. zakresie jest bezzasadna.  

Ad.4.  

Odnośnie medali po raz kolejny wyjaśniamy, że nie były to medale zasługi, tylko medale 
pamiątkowe wydane z okazji 750-lecia Grabowca. Medale zostały zakupione w ramach projektu 
realizowanego przez Towarzystwo Przyjaciół Grabowca. Stwierdzenie skarżącego odnośnie zapisu 
w Raporcie o Stanie Gminy za 2020 r., że na uroczystości patriotyczno-religijne w 2020 roku 
wydano pieniądze, a uroczystości nie było, nie jest prawdziwe. Skarżący podaje w skardze 
nieprawdę, ponieważ  uczestniczy w różnego rodzaju uroczystościach, a w skardze wskazuje, że 
nie są one organizowane (o czym świadczą zdjęcia ze strony internetowej).  W świetle powyższego 
skarga w przedmiotowym zakresie jest bezzasadna. 

Ad.5.  

Odnośnie zarzutu dotyczącego orkiestry działającej przy Gminnym Ośrodku Kultury, która 
rzekomo miała zostać rozformowana ze względu na zwolnienie kapelmistrza oraz, że na 
uroczystościach w naszej Gminie gra orkiestra z innej gminy ustalono, że zarzut jest nieprawdziwy. 
Orkiestra z sąsiedniej gminy, którą Skarżący wskazał, iż to ona uczestniczy w uroczystościach w 
gminie Grabowiec od przeszło półtora roku nie funkcjonuje. W skład orkiestry, która uległa 
rozwiązaniu na 16 członków tylko 4 pochodziło z terenu gminy Grabowiec. Orkiestra, która 
obecnie funkcjonuje liczy 15 członków, z czego 11 osób pochodzi z terenu gminy Grabowiec. W 
świetle powyższego skarga w przedmiotowym zakresie jest bezzasadna.  

Ad.6. 

W gminie nie ma systemu powiadamiania mieszkańców o zagrożeniach. W przypadku wystąpienia 
jakiegoś zagrożenia niezwłocznie o tym fakcie informowani są sołtysi poszczególnych sołectw. 
Ponadto w sytuacjach takich Gmina posługuje się strażakami z miejscowych jednostek OSP. Na 
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terenie gminy Grabowiec funkcjonuje 17 syren elektrycznych, które używane są do powiadamiania 
ludności o zaistniałych klęskach żywiołowych lub stanach alarmowych, głównym celem syren jest 
ostrzeganie ludności przed różnymi rodzajami niebezpieczeństw oraz zagrożeń.  
Dnia 14 grudnia 2019 roku w Urzędzie Gminy Grabowiec odbyło się szkolenie  
w zakresie powszechnej samoobrony ludności, podstawową tematyką szkolenia było ochronna 
ludności jako zadania obrony cywilnej.  
Zgodnie z planem szkolenia obronnego gminy, zaplanowane zostały na 2020 rok szkolenia dla 
poszczególnych sołectw Gminy Grabowiec. Wszystkie te szkolenia zostały odwołane z powodu 
panującej sytuacji epidemiologicznej.  
Dnia 26 października 2021 roku odbyło się szkolenie obronne, którego uczestnikami były osoby z 
grup: G-1, D-1, P-3, B-1, SD, SK. Wykaz grup szkoleniowych został określany na podstawie planu 
szkolenia obronnego Gminy na 2021 rok, w którego w skład wchodziły:  
Wójt Gminy i jego zastępca, kierownicy referatów, kierownicy jednostek organizacyjnych, 
podległych i nadzorowanych przez Wójta, pracownicy Urzędu Gminy prowadzący sprawy 
związane z wykonywaniem zadań obronnych, obsady stanowisk kierowania, obsada stałego 
dyżuru.  
Odnośnie kwestii uaktualnienia Planu Zarządzania Kryzysowego ustalono, że został on 
zaktualizowany i przedłożony do Starostwa Powiatowego w Zamościu w celu jego zaopiniowania.  
Zespół Szkół w Grabowcu posiada Instrukcję Bezpieczeństwa pożarowego dla obiektów  
Zespołu. Instrukcja była sprawdzana w trakcie kontroli przeprowadzonej przez przedstawiciela PSP 
Zamość. Na każdej kondygnacji, w miejscach widocznych umieszczone są schematy  
ewakuacji. Drogi ewakuacyjne są oznaczone zgodnie z wymaganiami. Co roku przeprowadzana 
jest próbna ewakuacja, którą organizuje i czuwa nad nim osoba wyznaczona i przeszkolona.  

W kwestii dotyczącej niewłaściwego reagowania w Zespole Szkół na zagrożenia związane  
z koronawirusem ustalono, że po otrzymaniu informacji z Powiatowej Stacji Sanitarno –  
Epidemiologicznej w Zamościu o stwierdzonym przypadku zakażenia identyfikowane są osoby 
(uczniowie, nauczyciele, pracownicy), które miały kontakt z osobą zakażoną i ich dane podawane 
są do PSSE, która stwierdza dla tych osób konieczność kwarantanny. W przypadku  
kwarantanny dla oddziału (oddziałów) Dyrektor Zespołu występuje do Wójta Gminy  
Grabowiec o zgodę na zajęcia edukacyjne w trybie zdalnym na okres kwarantanny. Wójt wydaje 
zgodę z ewentualnymi wskazaniami co do dalszego postępowania. Dyrektor Zespołu zgłasza naukę 
zdalną do Lubelskiego Kuratora Oświaty.  
W związku z powyższym w przedmiotowym zakresie skargę uznaje się za bezzasadną.  
 
Ad.7.  

W trakcie posiedzeń Komisji nie stwierdzono, by do Urzędu Gminy Grabowiec wpłynęło 
jakiekolwiek postanowienie Starosty Zamojskiego „w zakresie naprawy krawężników i obrzeży 
uszkodzonych podczas odśnieżania w 2021 r. oraz naprawy nawierzchni betonowej na wjeździe do 
posesji nr 86 w m. Grabowiec uszkodzonej w 2019 r. podczas remontu chodnika”. Pismo, o którym 
Skarżący mówi w skardze jest pismem zaadresowanym do skarżącego, natomiast do Urzędu Gminy 
Grabowiec trafiło ono tylko „do wiadomości”. W związku z powyższym Wójt Gminy Grabowiec 
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nie zlekceważył żadnego postanowienia Starosty Zamojskiego, ponieważ takiego postanowienie 
nie otrzymał.  
Odnośnie kwestii odśnieżania chodników ustalono, że są one sukcesywnie i systematycznie 
odśnieżane przez pracowników referatu gospodarczego. Do tut. Urzędu nie wpłynęły żadne inne 
informacje dotyczące potrzeby dostarczenia piasku przed prywatne posesje. Piasek został 
dostarczony przed nieruchomość Skarżącego, po czym Skarżący zgłosił na Posterunek Policji w 
Miączynie, że został mu uszkodzony trawnik przed nieruchomością.  
W związku z powyższym skarga w powyższym zakresie jest bezzasadna.  

Ad.8.  

Na stronie internetowej Gminy Grabowiec umieszczane są wszystkie uchwały, w tym akty prawa 
miejscowego. Ponadto ze strony internetowej Lubelskiego Dziennika Urzędowego można pobrać 
Akty prawa miejscowego dla danej gminy. 
Odnośnie kwestii udostępnienia pomieszczenia i urządzenia, w którym można byłoby pobrać 
bezpłatnie potrzebny akt normatywny do wglądu i w formie dokumentu elektronicznego  
informuję, że Urząd Gminy Grabowiec nie dysponuje wolnym pomieszczeniem, w którym możliwe 
byłoby zorganizowanie tego typu punktu. W Gminnej Bibliotece Publicznej w  
Grabowcu oraz w Gminnym Ośrodku Kultury znajdują się komputery z dostępem do internetu, z 
których mogą korzystać mieszkańcy.  
 
Ad.9. 

W trakcie posiedzeń komisji przeanalizowano karty drogowe samochodu służbowego –  
Renault Thalia. Z przeanalizowanych kart oraz wyjaśnień Wójta wynika, że samochód  
używany jest wyłącznie do celów służbowych. Każdy wyjazd rejestrowany jest w karcie  
drogowej pojazdu. Wpisywane są w niej takie dane jak: data wyjazdu, nazwisko kierującego, trasa 
przejazdu, cel przejazdu, godziny wyjazdów i przyjazdów oraz stan licznika na początku wyjazdu i 
po powrocie.  
Z uwagi na powyższe skarga w przedmiotowym zakresie jest bezzasadna. 
 
Ad.10. 

Odnośnie nie udzielenia skarżącemu odpowiedzi na pisma wskazane w punkcie 10 skargi ustalono, 
że potwierdził się zarzut skarżącego odnośnie braku odpowiedzi na wskazane pisma skierowane do 
Wójta.  
W związku z powyższym w tym zakresie skarga jest zasadna.  

Po zapoznaniu się z dokumentami dotyczącymi przedstawionej sprawy oraz po wysłuchaniu 
wyjaśnień Komisja ustaliła, że zarzuty zawarte w skardze są bezzasadne oprócz jednego. 

Rada Gminy podzieliła stanowisko Komisji.  
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